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Mer pengar över i kassan
Från januari till och med september var kostnaderna för reparationer och underhåll nästan trettio procent 
lägre jämfört med förra året. De större driftskostnaderna (typ värme, städning, renhållning och snöröjning) 
var ungefär lika som perioden jan-sep 2017. 
Det betyder att föreningen har större kassa för kommande underhåll. Det kommer att behövas eftersom det 
nästa år är dags att byta karmar och ytterbågar i fönstren vilket blir en stor investering (närmare 
information om det kommer senare).
I december spikas budgeten för 2019 definitivt och den kommer förhoppningsvis att innehålla ytterligare 
kassaförstärkning för att så långt som möjligt klara reparation och underhåll med egna pengar. Lån behöver 
tas men planeringen är att kunna amortera av det successivt.

Januari–september utfall utfall
2018 2017

Intäkter 1 259 853 1 152 400
varav  bl.a
• avgifter: 641 070 629 881
• hyror: 487 889 477 144
•eo intäkter 97 603 12 084
• plus övrigt

Kostnader 934 044 1 024 795
varav bl.a
• värme: 328 162 327 153
• Städ. och renhåll: 72 055 72 451
• VA: 62 206 59 307
• bredband: 46 101 45 976
• el: 36 368 32 460
• snöröjning: 20 383 29 823
• Rep. & underhåll 160 356 221 480
• plus övrigt

Resultat 325 809 127 605

Väl godkänd stamspolning
Alla lägenheter utom en kunde stamspolas. Solna Högtryck bedömer inte det som något problem då den 
lägenhet de inte kunde få tillträde till sällan används. 
I en lägenhet är golvbrunnen under badkaret inte åtkomlig. Det kan innebära problem för föreningen. 
Hansson & Hööglund kontrollerar om det går att åtgärda med enkla medel.
I övrigt gjordes mindre anmärkningar som i första hand berör bostadsrättshavarna.
Två lägenheter har långt kökspåstick vilket kan ge problem med fettansamling. En lägenhet har bakfall i 
ledningen under diskbänken vilket ökar risken för stopp i diskhon. En lägenhet har fel insats i golvbrunnen 
vilket kan orsaka dålig lukt.
Slamsugning och högtrycksspolning skedde också i dagvattenbrunnarna. Dessa innehöll mycket byggavfall!



Dags renovera fönstren
Enligt underhållsplanen ska alla fönster renoveras nästa år (se Trasten nr 6). Flera fönster har rötskador på 
en del ställen. Huvudalternativet är att installera karmar och ytterbågar av aluminium under förutsättning 
att dessa inte förfular fasaden. Skulle detta inte vara möjligt bör man istället reparera befintliga skadade 
fönster successivt. Nackdelen med successiv reparation är det täta underhållsbehovet. För bågar och karmar
av trä är underhållsintervallet 5–15 år beroende på hur utsatta de är för sol och vind. För aluminium är det  
20–40 år. 
Befintliga fönster är inte original. De installerades i samband med fastighetsrenoveringen 1977. Hela eller 
delar av originalkarmarna sitter kvar som fäste för nuvarande fönster. Det innebär att om alla karmar och 
ytterbågar byts kommer sannolikt ljusinsläppet att öka. Alla fastighetens fönster bör bytas samtidigt 
eftersom det på sikt blir billigare.  I samband med renoveringen monteras nya tätningslister och öppnings- 
och stängningsmekanismen justeras vid behov. När det gäller energiåtgång anses den nuvarande lösningen 
med dubbla fönsterglas och tätningslister duga för en fastighet som byggdes på sent 1800-tal. 
Hur kommer bågar och ytterkarmar i aluminium att se ut? Styrelsen har fått några referensobjekt som 
intresserade medlemmar kan titta på och bedöma själva. På följande adresser har enligt uppgift fönstren fått
nya ytterbågar och karmar av aluminium:

• Grev Turegatan 47
• Wallingatan 35
• Nybohovsgränd 24
• Malmgårdsvägen 26

Felaktiga värmekablar reklameras
Takvärmeanläggningen, som installerades i samband med takrenoveringen (se Trasten nr 1 – 2018) behöver 
bytas ut. Det har föreningens serviceföretag Plinten Elektriska upptäckt. 
Värmekablarna visar felaktiga värden. Visserligen har garantitiden gått ut, men Hansson & Hööglund 
kommer att försöka reklamera kablarna som bara är fyra år gamla. Plinten Elektriska har fått i uppdrag att 
undersöka reklamationsmöjligheterna.

Unik vill hyra stora lokalen…
Unik Fastighetsförmedling, som sitter tillsammans med Friside i den större av de två lokalerna, vill hyra 
lokalen direkt av föreningen. Friside har meddelat att man planerar att säga upp hyresavtalet vilket löper 
fram till september nästa år. Om överenskommelse nås med Unik Fastighetsförmedling om villkoren, har 
styrelsen inget emot att samtidigt låta Friside frånträda sitt avtal före avtalstidens utgång. 

… och ännu ingen spekulant till lilla lokalen
Tribeca, som hyr den mindre lokalen, har anlitat mäklaren Retail & Properties för att hitta intresserad ny 
hyresgäst. Ännu finns ingen allvarlig spekulant. 

På senaste styrelsemötet deltog: 
Elisabeth Antonsson, Lennart Mörner, Philip Hagstrand och Victoria Wickman. 
Nästa styrelsemöte är 18 december


